
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 22. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 658 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 658:  

”Hvordan vil ministeren sikre sig, at omkostningerne til høreapparatbehandling ikke 

eksploderer, og vil det ikke være på sin plads at afværge en betydelig ekstra omkost-

ning for samfundet ved at handle rettidigt? Med udgangspunkt i Kulegravningsrap-

porten og de logiske konsekvenser af høringsudkastet om faglige kvalitetskrav og an-

befalinger til høreapparatbehandling af voksne, så vil omkostningerne til behandling 

af hørelsen have en enorm stigning. Samtidig viser nogle modeller, at over en million 

borgere i Danmark vil have behov for at få behandlet hørelsen i 2040. Samme model 

viser, at 850.000 danskere har behov for høreapparatbehandling i dag. Kapaciteten i 

det offentlige er allerede under pres samtidig med, at der er kapacitet til rådighed i 

det private” 

 

Svar: 

Der henvises til besvarelsen af spørgsmål nr. 655. 
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